
Kattusseqatigiit Partiiat
         11 juni 2012 

I henhold til § 37 i Inatsisartuts Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut:

Spørgsmål til Naalakkersuisut:

1. Hvor store mængder af spildvarme er der i samtlige elværk i alt? Hvad svarer disse til 

omregnet til kr.? 

2. Er det muligt, at udnytte dette varmespild, således at samfundet kan få gavn heraf? 

3. Hvor stort varmespild er der ved affaldsforbrænding? Hvad svarer dette til omregnet i 

kr.?   

4. Hvor stort varmespild, der ellers kan gavne samfundet, går rent faktisk til spild? 

5. Hvor stor en mængde energi går til spilde ved vandkraftværkerne? 

6. Såfremt der er spildenergi fra vandkraftværker, hvad agter Naalakkersuisut at fore-

tage for at udnytte dette spild af energi?  

7. I lyset af ovennævnte, hvad agter Naalakkersuisut at gøre for at sikre bedre udnyttelse 

af spildvarme og spild af energi, således at disse bliver gavnlige for samfundet? 

 (Medlem af Inatsisartut Knud Fleischer, Kattusseqatigiit Partiiat)

Begrundelse:

På baggrund af A/S INI-s varsel om prisstigninger på omkring 50 % på varmeregningen, i de 

seneste dage, udbeder vi fra Kattusseqatigiit Partiiat snarlig besvarelse af ovennævnte spørgsmål. 

 


